
PROTOKÓŁ   Nr  XLIII / 2018 
Rady Gminy Wijewo 

z dnia  30  kwietnia   2018 r. 
 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
członkowie Rady Gminy zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1. 
Sołtysi zgodnie z listą obecności. 
Lista stanowi zał. Nr 2 
Zaproszeni goście zgodnie z listą obecności. 
Lista stanowi zał. Nr 3 
 
Porządek  posiedzenia: 
 
   1.  Otwarcie.   
   2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
   3.  Interpelacje i zapytania radnych. 
   4.  Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
   5.  Informacja na temat przygotowania do sezonu letniego. 
   6.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
        1/  Przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wijewie, 
        2/  ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad  
             ich usytuowania  na terenie Gminy Wijewo, 
        3/  określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Wijewo w 2018 roku, 
        4/  dopłaty do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania  
             ścieków na terenie Gminy Wijewo, 
        5/   zmiana do budżetu gminy na 2018 r. 
   7.  Zapytania i wolne wnioski. 
   8.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

9. Zakończenie. 
10.  

Ad. pkt. 1. 
 
Obradom XLIII Sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący RG Pan Stanisław 
Kasperski. Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że na 14 radnych 
obecnych jest 14 wobec czego podejmowane decyzje będą prawomocne. Powitał obecnych na 
sali radnych i zaproszonych gości. Zaproponował porządek obrad do którego nie wniesiono uwag. 
 
Ad. pkt 2. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z XLII Sesji Rady Gminy był dostępny w biurze 
rady, jego treść odpowiada przebiegowi obrad. Zaproponował, aby protokół z poprzedniego 
posiedzenia przyjąć bez czytania. Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.  
Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania. 
 
Ad. pkt  3. 
 
Radny Pan Radosław Zamiatała  zgłosił następujące interpelacje: 
1/ jaki jest wynik konkursu na dyrektora Szkoły Podstawowej w Brennie, 
2/ czy Zakład Usług Wodnych wykona przebudowę  kanalizacji na drodze 305 w Wijewie, 
3/ czy mamy fundusze na przebudowę kanalizacji deszczowej w Brennie, 
4/ jakie jest przeznaczenie kostki brukowej z rozebranego chodnika na ul. Powstańców Wlkp 
w Wijewie, 



Ad. pkt. 4 
 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński stwierdził, że sprawozdanie z pracy w okresie 
międzysesyjnym będzie obejmowało dwa okresy ze względu na nieobecność na ostatnim 
posiedzeniu rady: 
15.03 – uczestniczyłem w spotkaniu  w powiecie, gdzie omówiono koncepcję obchodów 100  
lecia Odzyskania Niepodległości, 
15.03 – na zaproszenie KGW Brenno uczestniczyła w zebraniu sprawozdawczym oraz 
uroczystościach obchodów Dnia Kobiet, 
16.03 – odbyła się rada budowy kanalizacji w Brennie, postęp prac jest, po przesunięciu terminu, 
zadawalający, zakończenie planuje się na koniec czerwca, 
     -  odbyło się spotkanie z pracownikami oczyszczalni w związku ze zmianą angaży i przejściem 
na etaty GZK Spółki z oo. 
22.03 -  odbyło się zebranie sprawozdawcze Organizacji Turystycznej Leszno Region, 
   - zebranie wiejskie mieszkańców wsi Wijewo, gdzie zatwierdzono plan Odnowy Miejscowości, 
23.03 – spotkanie samorządowców, organizowane przez gminę Wijewo. 
   - zebranie wiejskie w Zaborówcu i zatwierdzenie Planu Odnowy Miejscowości, 
04.05 – zebranie wiejskie  mieszkańców wsi Radomyśl, 
05.04 – posiedzenie zarządu Związku Wodociągów i Kanalizacji we Wschowie, 
  -  zebranie wiejskie w Przylesiu, 
09.04 -  zebranie wiejskie we wsi Potrzebowo, 
10.04. – zebranie wiejskie w Brennie, 
16.04. – odbyła się kolejna rada budowy kanalizacji w Brennie, 
  - na wniosek nauczycieli i kierownictwa szkół spotkałem się z nauczycielami Szkoły 
Podstawowej w Wijewie i Szkoły  Branzowej w Brennie, 
17.04 – spotkanie z przedstawicielem – Dyr. Firmy BUDIMEX Panem Marcinem Zachorskim, 
który odpowiada za odcinek drogi 305 na terenie naszej Gminy, 
Przesunięcie czasowe  rozpoczęcia budowy jest podyktowane koniecznością wydania przez 
wojewodę zintegrowanej decyzji dot. budowy. Termin jest określony na 24 maja br. Spotkanie 
miało na celu uzgodnienie z Prezesem MZWIKW we Wschowie sprawę przebudowy sieci 
wodociągowej, czekamy na wycenę prac związanych z wymianą wodociągu, 
19.04 – comiesięczne spotkanie samorządowców w gminie Włoszakowice, 
23.04 – odbyło się posiedzenia komisji stałych RG, 
24.04 – odbyło się zebranie rodziców dzieci uczęszczających do Samorządowego Przedszkola, ze 
względu, że nie wszystkie dzieci otrzymały miejsce w Przedszkolu rozważamy utworzenie grupy 
popołudniowej, 
25-27.04 – uczestniczyłem w zjeździe wójtów,  burmistrzów i prezydentów w Jeleniej Górze  
zorganizowany przez WOKISS w Poznaniu. Szkolenie dotyczyło zmian jakie są przewidziane 
w samorządach po wyborach, 
30.04 – w dniu dzisiejszym odbył się konkurs na Dyrektora Szkoły Podstawowej w Brennie. 
Poinformował, że w  wyniku postępowania konkursowego na dyrektora Szkoły Podstawowej 
w Brennie wybrano Panią Lilla Kubicką.  
Pan Wójt oraz Przewodniczący RG złożyli nowo wybranej dyrektor gratulacje z okazji wyboru, 
życząc powodzenia i sukcesów. 
 
Ad. pkt. 5 
 
Informacje z przygotowania  do sezonu letniego złożył Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński. 
Poinformował, że w trakcie przygotowania są dokumenty wyznaczające miejsce do kąpieli. 
Dziś przedstawiona zostanie uchwała w sprawie okresu kąpielowego. Planujemy zatrudnienie 
ratownika jak w roku ubiegłym. Na terenie Brenna Ostrów dokonano czyszczenia brzegu 
jeziornego. Wycięto zakrzaczenia co wpłynęło na lepszą widoczność. Zgłosiłem potrzebę 
naprawy mostu. Biwakowanie  nad jeziorem powoduje duże zaśmiecenie terenu. 



 Przestawione zostały pojemniki na śmieci, które umieszczono za domkiem ratownika, 
wprowadziliśmy również segregacje 
 
Ad. pkt.  6 
 
1/  projekt uchwały w sprawie Przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Wijewie przedstawił Przewodniczący Rady Gminy 
Kierownik GOPS Pani Ewa Miś – wyjaśniła, że wszystkie zapisy dotychczasowego statutu  
zostały zachowane. Dodatkowo statut został poszerzony o nowe akty wykonawcze na których 
pracuje GOPS. Poprzedni statut określał obsługę finansową jako zadanie Gminy. Obecnie 
wprowadza się oddzielną gospodarkę finansową, czyli tworzy się samodzielne stanowisko 
księgowej ośrodka. Zmiana ta została wprowadzona ze w względu na znacznie większy budżet, 
ilość pracowników i co się z tym wiąże większą ilość dokumentacji. 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/233/2018 w sprawie Przyjęcia Statutu Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Wijewie podjęta została jednogłośnie.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 4 
 
        2/  projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych oraz zasad ich usytuowania na terenie Gminy Wijewo przedstawił Przewodniczący 
obrad. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/234/2018 w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad ich usytuowania na terenie Gminy 
Wijewo podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 5 
 
        3/  projekt uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Wijewo 
w 2018 roku przedstawił  Przewodniczący Pan Stanisław Kasperski. 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/235/2018 w sprawie określenia sezonu kąpielowego na 
terenie Gminy Wijewo w 2018 roku podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 6 
 
        4/  projekt uchwały w sprawie dopłaty do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie 
zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wijewo, przedstawił Wójt Gminy Wijewo. 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/236/2018 w sprawie dopłaty do taryfowej grupy 
odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wijewo 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 7 
 
        5/   projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Leszczyńskiego, 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – z jakiego paragrafu została ta kwota wygospodarowana, nie jest 
to połowa potrzebnej kwoty, czy resztę dołoży powiat, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – została zadysponowana kwota 40 tys., jest to maksymalna 
kwota jaką możemy wygospodarować w chwili obecnej. Pochodzi z działu gospodarka 
mieszkaniowa. W kosztorysie nie została uwzględniona przebudowa skrzyżowania przy ul. 
Wczasowej. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/237/2018 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Powiatu Leszczyńskiego podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr  



    6/  projekt uchwały w sprawie zmian do budżetu gminy na 2018 r. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie różni się od 
projektu przedłożonego na posiedzeniu komisji o zmianę dotyczącą pisma z Referatu Rozwoju 
UG i otrzymaliśmy zawiadomienie o środkach do wypłaty rolnikom podatku akcyzowego. 
Ponadto wprowadza się zmiany dot. zwiększenia dochodów i wydatków w  wysokości 62 140 zł. 
zgodnie z zał. Nr 1 i 2. Przewiduje się zmianę w Zał. Nr 3 – wykaz inwestycji, w zał. Nr 9 plan 
wydatków i przedsięwzięcia przewidziane w ramach FS. Dokonuje się w zał, Nr 4 – planowane 
dotacje udzielane z budżetu gminy jako, zwiększenia o kwotę 62 140 zł., jako refundacja 
wydatków z 2017 roku na zadanie: modernizacja budynków użyteczności publicznej. 
W dziale rolnictwo – wydatki w kwocie 22 140 zł. przeznacza się na wydatki związane z 
nadzorem nad budową kanalizacji w Brennie. 
Dział 600 – transport i łączność – zwiększa się wydatki w kwocie 40 000 zł. jako pomoc dla 
powiatu leszczyńskiego. Dokonuje się zmiany w zadaniach realizowanych w ramach FS 
z powodu zmiany przedsięwzięcia w miejscowości Brenno w wysokości 5000 zł. na rzecz toru 
rolkowego nad jeziorem w Brennie. 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/238/2018 w sprawie zmian do budżetu gminy na 2018 r 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 8 
 
    7/  projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo na 
lata 2018-2023. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka  - projekt obejmuje zmiany podyktowane wcześniej omawianymi  
zmianami w budżecie. Dotyczą zał. Nr 1 – aktualizacja bieżących wydatków i dochodów, oraz 
zał. Nr 2 dokonuje się wprowadzenia zmiany w przedsięwzięciu – budowa sieci kanalizacji 
sanitarnej jako zadanie zrealizowane ze środków zewnętrznych o 22 140 zł. Wprowadza się 
zmianę w przedsięwzięciu budowa kanalizacji w Potrzebowie, gdzie Zarząd Województwa 
Wielkopolskiego przyznał środki w kwocie 3 582 749 zł. co stanowi 85 % kosztów 
kwalifikowanych, 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/239/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Wijewo na lata 2018-2023 podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 9 
 
Ad. pkt.  7 
 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski zapoznał zebranych z treścią pism jakie wpłynęły 
do biura Rady Gminy: 
1/ Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński przedstawił informacje o dokonanych umorzeniach 
i odroczeniach w płatnościach na rzecz Gminy w 2017 roku. 
Informacja stanowi zał. Nr 10 
2/ wpłynęła petycja mieszkańców ul. Chłapowskiego w sprawie budowy oświetlenia oraz tablicy 
informacyjnej od strony ul. Kargowskiej. 
Radna Pani Barbara Górna Szulc -  wyjaśniła, że mieszkańcy deklarują możliwość podłączenia 
lamp pod licznik mieszkańca na zasadzie podlicznika i refundacji kosztów, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – wniosków o budowę dróg jest więcej, nie jest to jedyna 
droga wymagająca utwardzenia. Zrobimy harmonogram prac w tym zakresie przy określeniu 
pewnych priorytetów. Na ten rok otrzymaliśmy od Marszałka 118 000 zł. na drogi gminne, 
czekamy na wyznaczenie proponowanych odcinków. 
3/ Zarząd Dróg Powiatowych poinformował o zakresie napraw jakie zostały wykonane na drodze 
do Potrzebowa i Miastka, 
4/ Przewodniczący RM Leszna przekazał zaproszenia dla 20 osób na obchody 100 lecia 
Odzyskania Niepodległości, które odbędą się  16 czerwca br. 



5/  zmiany ustawy – Prawo łowieckie i nowych zadań jakie nałożono na sołtysów przy 
szacowaniu szkód spowodowanych przez zwierzynę leśną, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – zmiana do ustawy  przewiduje szacowanie szkód przez 
sołtysów, przedstawiciela Gminy w osobie przedstawiciela jednostki pomocniczej gminy danego 
terenu, gdzie szkoda wystąpiła. Sołtys jako członek komisji likwidacyjnej – stanowisko 
stowarzyszenia sołtysów jest przeciwne, gdzie na forum sołtysi odmawiają podjęcia tych zadań ze 
względu na brak wiedzy w tym zakresie. 
Przewodniczący RG – przychylając się do wniosku Stowarzyszenia Sołtysów poprosił sołtysów 
o przygotowanie swojego stanowiska przez sołtysów w celu przekazania  do stowarzyszenia, 
Radna Pani Urszula Rimke- miały być zakupione drzewa miododajne, czy już zostały posadzone i 
gdzie, 
Radny Pan Edwin Wojciech – zwrócił się z zapytaniem dotyczącym: 
1/ przebudowy drogi Brenno Wijewo, czy będzie chodnik po obu stronach, 
2/ w części chodnik na Ostrów jest zapadnięty, który wymagaja pilnej naprawy, 
Sołtys Pan Roman Ratajczak – zwrócił się o: 
1/ termin ustawienia placów zabaw dla dzieci,  
2/ czy droga do Przylesie została już przekazana na rzecz gminy, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – otrzymaliśmy 118 000 zł. na drogi gminne. Zostały 
wymienione nazwy ulic, ale które będziemy robić zdecyduje Marszałek. Jest to dziwne. Na 
terenie Gminy takie decyzje powinna podejmować rada. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – uważam, że ul. Chłapowskiego powinna być 
ujęta w planach inwestycyjnych na 2019 rok. 
Radna Powiatu – Pani Genowefa Zielnica – czy przy wydatkowani tych pieniędzy obowiązuje 
partnerstwo, jaką kwotę dokłada gmina. 
Poinformowała, że zgłosiła zapytanie w sprawie starej kostki z rozebranego chodnika. Kostka jest 
własnością powiatu i nie będzie używana na ponowne położenie chodnika dlatego wnioskowałam 
o jej wykorzystanie na terenie Gminy, głownie na chodnik ul. Zachodniej. 
Radny Pan Henryk Rygusik – zaproponował ustalenie kryteriów naprawy dróg, które pozwolą na 
słuszną kolejność utwardzania ciągów gminnych, 
- zwrócił się o kruszec na utwardzenie dróg polnych, 
 
Ad. pkt.  8   
 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – udzielił odpowiedzi na złożone interpelacje i wnioski: 
1/ kostka jest w dyspozycji ZDP w Lesznie, ale pozostanie na terenie gminy. Mamy wiele 
odcinków chodników, które wymagają przebudowy lub budowy, 
2/ drzewa miododajne – czekamy na odpowiedz z UM w Poznaniu. Myślę, że czas nasadzeń się 
kończy więc powinno to być lada chwila, 
3/ droga powiatowa przez Benno i Wijewon zgodnie z projektem jest zaplanowany chodnik ze 
ścieżką  rowerową jak dotychczas. Po drugiej stronie będą tylko zjazdy na posesje, 
4/ chodnik na Ostrów jest w złym stanie. Prawie cała długość wymaga poprawek. Spróbujemy  
zrobić to własnymi siłami choćiaż w najbardziej newralgicznych punktach, 
5/ place zabaw powinny być montowane po weekendzie. Rozpoczęliśmy remont placu zabaw 
przy przedszkolu, który wymaga więcej remontu aniżeli wydawało się wcześniej. 
6/w sprawie drogi do Przylesia czekamy na dokumenty i podpisanie aktu notarialnego, 
7/ w sprawie wyznaczenia dróg do remontu powinniśmy decydować sami, ale takie jest prawo 
finansującego, że może wskazać  która droga ma być  realizowana. Gmina do tych inwestycji 
będzie dokładać 40 % wartości inwestycji, 
8/ harmonogram remontu byłby dobry ale jak ustalić priorytety. Ul. Chłapowskiego jest ważna 
ponieważ w centrum wsi i obejmująca nowe tereny budowlane, 
9/ kruszywo na drogi polne jest również potrzebne w innych wsiach. Nie mamy swojego 
kruszywa, należy to zakupić, a nie mamy zabezpieczonych funduszy, 
 



Poinformował o zakwalifikowaniu wniosku o dofinansowanie  kanalizacji w Potrzebowie  do 
dofinansowania w kwocie  3 582 000 zł. co stanowi 85% kosztów inwestycji. Z 40 złożonych 
dofinansowanie otrzymało 10 wniosków, w tym nasza gmina, co jest dużym osiągnięciem. 
Termin realizacji 2020 rok. Czekamy na wezwanie do podpisania umowy. 
 
Ad. pkt. 9 
 
Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek XLIII Sesji za wyczerpany. Podziękował 
wszystkim za udział i zakończył obrady. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 

                                                               Przewodniczący 
                                                                Rady Gminy Wijewo 

 
                                                                 Stanisław Kasperski 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


